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Latvijas Ornitoloģijas biedrības vēlēšanas 2024 

Kandidātu apraks  
1. Prezidenta vēlēšanas    1.lpp. 
2. Padomes vēlēšanas    1.–6.lpp. 
3. Goda biedru vēlēšanas – Agris Celmiņš  7.lpp. 
4. Goda biedru vēlēšanas – Jefims Kacs  8.lpp. 

1. Prezidenta vēlēšanas 

Antra Stīpniece 

LOB biedre kopš 1985. gada 

Nodarbošanās:  

LU Bioloģijas institūts - pētniece, LOB - projektu 
vadītāja, eksperte 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Vēlos palīdzēt īstenot LOB stratēģiju. 

2. Padomes vēlēšanas 

Ainārs Auniņš 

LOB biedrs kopš 1989. gada 

Nodarbošanās:  

Latvijas Universitātes Bioloģijas fakultāte, asociētais 
profesors un vadošais pētnieks 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Strādāt pie tā, lai LOB lēmumu pieņemšanā balstītos uz 
faktiem, zinātnisku informāciju, kā arī to, lai šī 
informācija (īpaši dati par putnu izplatību un skaitu) tās rīcībā būtu. Vēlos arī turpmāk veicināt LOB 
biedru iesaistīšanos putnu izpētē un piedāvāt savas zināšanas putnu izpētes un aizsardzības vajadzību 
definēšanā un izpētes plānošanā, kā arī sabiedrības izglītošanā. 
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Zanda Briķe 

LOB biedre kopš 2019. gada 

Nodarbošanās:  

SIA "CleanLiving Trade" vadītāja un īpašniece. 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Esmu bijusi dabas bērns jau no bērnības, un man ir bijusi 
lieliska izdevība “mācīties dabu” praksē, darbojoties un 
organizējot dažādu lielo putnu ligzdu meklējumus ar 
mērķi tās aizsargāt. No brīvprātīgā darba tas ir 
rezultējies arī vides zinātņu maģistra grāda iegūšanā ar 
izstrādātu pētījumu par dzīvsudraba piesārņojumu 
melnajos stārķos.  Ar to zināšanu un pieredzes 
kapacitāti es redzu iespēju veicināt sabiedrības 
izglītošanu attiecībā uz dabas procesiem un to 
aizsardzību, veicināt putnu un dzīvotņu aizsardzību kā sabiedrības pamatvajadzību un veicināt 
brīvprātīgo iesaisti ar dabas aizsardzību saistītās aktivitātēs. Ir nepieciešams iesaistīt jaunus biedrus 
LOB aktivitātēs, kas aktivizētu arī stabilu naudas plūsmu. Tāpat liels fokuss jāvelta tieši mežu 
aizsardzībai un sabiedrības izglītošanai par mežizstrādes lobija zaļmaldināšanas tematiem. 

Pēteris Daknis 

LOB biedrs kopš 2014. gada 

Nodarbošanās:  

Latvijas Ornitoloģijas biedrība (ūpju projektu lauka 
darbi), Dabas aizsardzības pārvalde - eksperts 
onrnitologs, eksperts ornitologs (neatkarīgi) 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Piedalīties LOB kā dabas aizsardzības organizācijas 
ilgtermiņa stiprināšanā. Ieviest vai palīdzēt ieviest 
tehnoloģiskus risinājumus pielietošanai darbā. 
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Valts Jaunzemis 

LOB biedrs kopš 2016. gada 

Nodarbošanās:  

LU Bioloģijas institūta Ornitoloģijas laboratorija, 
laborants 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Darbojoties padomē, vēlētos piesaistīt vairāk jauniešus 
ornitoloģijai kā vienai no zinātnes nozarēm. Veicināt 
aktīvu biedru iesaisti LOB organizētajos pasākumos. 
Iespējams arī veidot kādus izglītojošus materiālus un 
pasākumus tieši jauniešiem. Tas pavērtu iespējas 
piedalīties putnu pētīšanā un aizsardzībā, tādējādi 
pierādīt mūsu (tieši jauniešu) lomu un pienesumu 
biedrības nozīmei dabas aizsardzībā un dabas datu 
ievākšanā.  

 

Mareks Kilups 

LOB biedrs kopš 2001. gada 

Nodarbošanās:  

Jāņa sēta, valdes loceklis; Northmaps, valdes loceklis 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Uztveru, ka padomes loma lielākoties ir turēt noteiktos 
rāmjos organizācijas darbību, pārstāvēt biedru dažādos 
viedokļus attiecībās ar LOB vadību un darbinieku 
komandu. Tādēļ augstus mērķus neuzstādu, bet, ja 
mani ievēlēs, turpināšu izmantot biedrības pārvaldībā 
to pieredzi, kas uzkrājusies darbojoties citās 
organizācijās un biznesā, attiecīgi turpināšu iespēju 
robežās būt aktīvs tajās pašās jomās, kurās esmu vairāk 
darbojies līdz šim – LOB budžets un finanšu situācija, meitas uzņēmums “Motacilla”, žurnāls “Putni 
dabā”, portāls “Dabasdati”, atstājot jautājumus par ornitoloģiju vai vides politiku šo jomu 
speciālistiem. Ārpus darbības biedrībā strādājam pie Svensona Eiropas putnu noteicēja jaunākā 
izdevuma adaptēšanas latviešu valodā, tā kā 2025. gadā ir gaidāms jauns papildinājums putnotāju 
bibliotēkās. 
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Indriķis Krams 

LOB biedrs kopš 1985. gada 

Nodarbošanās:  

Latvijas Universitāte, bioloģijas profesors; Latvijas 
Biomedicīnas Pētījumu un Studiju centrs, vadošais 
pētnieks. 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

a) uzlabot LOB komunikāciju ar meža nozari, zinātniskās 
pētniecības iestādēm, sabiedrību kopumā – LOB tēlam 
ir potenciāls būt pozitīvākam un biedrības kasei – 
pilnākai,  
b) palīdzēt LOB izstrādāt īstermiņa un ilgtermiņa 
mērķus esošās attīstības vīzijas ietvaros,  
c) veicināt putnu atpazīšanas prasmju apguvi plašākā 
sabiedrībā,  
d) popularizēt profesionālās ornitoloģijas pētījumus – 
mums Latvijā ir ar ko lepoties. 

Sin ja Mar nsone 

LOB biedre kopš 1997. gada 

Nodarbošanās:  

Centrālā finanšu un līgumu aģentūra, vadošā eksperte 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Darbojoties LOB padomē, vēlos izmantot savu septiņus 
gadus ilgo darba pieredzi Dabas aizsardzības pārvaldē, 
lai stiprinātu LOB, kā vadošās nevalstiskās dabas 
aizsardzības organizācijas, pozīcijas Latvijā. Šobrīd 
dabas aizsardzības joma Latvijā ir pabērna lomā. Nav 
pārliecības, ka par šo jomu atbildīgajai ministrijai patiesi rūpētu risināt neatliekamus dabas aizsardzības 
jautājumus, ņemot vērā datus, kas iegūti gan esošajās putnu monitoringa programmās, gan dabas 
skaitīšanas rezultātā. Šādos apstākļos vēl jo svarīgākas ir aktīvas nevalstiskās organizācijas, kas nemitīgi 
vērš gan sabiedrības, gan atbildīgo iestāžu un amatpersonu uzmanību akūti risināmiem dabas 
aizsardzības jautājumiem. LOB jau ir pierādījusi sevi kā organizācija, kuras viedoklī ieklausās un kura 
var mainīt procesu virzību. Tuvāko gadu laikā biedrībai noteikti būtu jāsaglabā un jāstiprina šī pozīcija.  
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Ieva Mārdega 

LOB biedre kopš 1985. gada 

Nodarbošanās:  

Jakobi Sustainability AB (zviedru vides konsultāciju 
firma), dabas eksperte.  
Latvijas Ornitoloģijas biedrība, projektu 
vadītāja/darbiniece 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Vēlos, lai mēs turpinām īstenot LOB stratēģiju putnu 
aizsardzības un izpētes jomā, sabiedrības izglītošanā un 
politikas ietekmēšanā. Vēl gribētu, ka tiek atjaunots 
putniem nozīmīgo vietu saraksts. 

 

Ilze Priedniece 

LOB biedre kopš 1995. gada 

Nodarbošanās:  

Latvijas Dabas fonds, projektu vadītāja 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Vēlos piedalīties biedrības prioritāšu noteikšanā, lai 
nodrošinātu putnu sugu aizsardzību Latvijā. Mana kā 
portāla Dabasdati.lv koordinatores turpmākā dalība 
LOB padomē palīdzētu pilnveidot portāla lomu 
biedrības mērķu sasniegšanā un uzturēt saikni ar otru 
portāla veidotāju – Latvijas Dabas fondu, kas ir mana 
pastāvīgā darba vieta.  
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Jānis Priednieks 

LOB biedrs kopš 1985. gada 

Nodarbošanās:  

Latvijas Universitātes Bioloģijas fakultātes vad. 
pētnieks 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Kopš LOB dibināšanas man vienmēr ir interesējuši putnu 
aizsardzības jautājumi. Padomē varētu konsultēt un 
piedalī es lemšanā par prioritātēm putnu aizsardzībā 
un dabas aizsardzībā vispār mežos, laukos, ūdeņos un 
purvos. 

 

Valdis Zariņš 

LOB biedrs kopš 2018. gada 

Nodarbošanās:  

SIA LODE – lielākais keramisko būvateriālu ražotājs Baltijas 
valstīs. Jau 23 gadus Mārketinga un Pārdošanas direktors, 
valdes loceklis. 
SIA SIMBARO – īpašnieks un vadītājs. Tikai pareizu putnu 
māju izgatavošana pēc LOB speciālistu apstiprinātiem 
paraugiem. 

Ko gribat paveikt darbojoties padomē?  

Darbojoties LOB padomē varu būt noderīgs 
- pareizu putnu mākslīgo ligzdvietu izgatavošanas 
organizēšanā; 
- jaunu LOB projektu izstrādāšanā, ieviešanā, vadīšanā, kur bioloģija iet kopsolī ar labu komercpraksi 
un pārvaldību, kas vērsta uz jauna finansējuma piesaistīšanu Dabas aizsardzībai Latvijā, kā arī pelnošu 
projektu radīšanu LOB iekšienē. 
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3. Goda biedru vēlēšanas 

Agris Celmiņš 

Dzimis Jaunjelgavā 1956. gada 24. oktobrī. Četrpadsmit 
gadu vecumā (1970.g.) nosūtīja vēstuli uz Bioloģijas 
institūta Ornitoloģijas laboratoriju ar lūgumu pēc putnu 
gredzeniem, kopš 1978. gada aktīvi iesaistījies putnu 
uzskaitēs un pētījumos: piedalījies pirmā Latvijas 
ligzdojošo putnu atlanta (1980–1984) uzskaitēs, 1984. 
gadā absolvēja Latvijas Lauksaimniecības akadēmijas 
Mežsaimniecības fakultāti, bet no 1984. līdz 1990. 
gadam strādājis Bioloģijas institūta Ornitoloģijas 
laboratorijā, kur galvenokārt tika piesaistīts pie Papes 
putnu gredzenošanas stacijas darbiem, galveno 
uzmanību veltot starptautiskās gredzenošanas akcijas 
“Acroproject” lauku darbiem (1986–1990), piesaistot 
pie ķauķu gredzenošanas arī citus interesentus. LOB 
līdzdibinātājs 1985. gadā, no 1986. līdz 1995. gadam darbojas biedrības žurnāla “Putni dabā” redakcijā. 
No 1985. līdz 2003. gadam aktīvi iesaistījies Latvijas Ornitofaunistikas komisijas darbā, izvērtējot un 
apkopojot reto putnu sugu novērojumus Latvijā (1993. gadā kā pārstāvis no Latvijas piedalījies arī 
Eiropas Ornitofaunistikas komisiju pārstāvju tikšanās Vācijā). Veicis putnu vērošanu un uzskaitēs arī 
ārzemēs: 1985. gadā skaitījis migrējošos plēsīgos putnus Gruzijā, 1990. un 1995. gadā piedalījies plēsīgo 
putnu migrācijas pētniecības projektā Izraēlā, 1998. un 1999. gados veica balto stārķu uzskaites Ēģiptē, 
u.c. Jāatzīmē, ka 1991. gadā nodibināja firmu “Eastbird”, kura organizēja ārzemju putnu vērotāju 
ekskursijas Latvijā, bet 1999. gadā izveidoja līdz šai dienai populāro interneta lapu “Putni Latvijā” 
(putni.lv), kur tiek apkopota informācija par visu Latvijā reģistrēto putnu sugu faunistisku, fenoloģiju, 
skaitu un citu informāciju. Kā viens no pirmajiem Latvijā sācis profesionāli ierakstīt savvaļas putnu balsis 
(kopš 2004. gada), kurus ievieto gan savā mājas lapā, gan citur. Kopš 2009. gada strādā ārzemēs.  

Agris Celmiņš putnu uzskaitēm, pētījumiem un gredzenošanai Latvijā veltīja 31 dzīves gadu (1978-
2009), bet līdz šai dienai turpina uzturēt pieminēto mājas lapu putni.lv, papildinot ar jaunākajiem 
novērojumiem. No 1984. līdz 2009. gadam nopublicēja 60 zinātniskas un populāri-zinātniskas 
publikācijas, tai skaitā pārskatus par reto putnu sugu novērojumiem Latvijā no 2000. līdz 2007. gadam. 
Viens no ievērojamākajiem Latvijas putnu faunistikas kustības popularizētājiem! 
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4. Goda biedru vēlēšanas 

Jefims Kacs 

Dzimis Rīgā 1947. gada 15. novembrī. Piecpadsmit gadu 
vecumā (1962.g.) uzsācis putnu gredzenošanu, 
nākamajos gados apmeklēja Engures ornitoloģisko 
stacionāru, kur pētniekiem palīdzēja dažādos pētījumos 
un gredzenošanā (no 1962. līdz 1991. gadam 
apgredzenoja 5259 putnus). Vēlākajos gados strādājis 
par vecāko laborantu Mikrobioloģijas institūtā (1965–
1967) un Bioloģijas institūta Ornitoloģijas laboratorijā 
(1967–1992), kur tika piesaistīts pie putnu orientācijas 
un navigācijas pētījumiem Raudas muižā un Kalnājos 
(1968. gadā kopā ar mūsu ornitologiem pētīja arī stepes 
ērgļu orientāciju Kazahstānā). 1971. gadā absolvēja 
Latvijas Valsts universitātes Bioloģijas fakultāti (ar 
diplomdarbu par sarkanrīklīšu uzvedības reakciju 
individuālās īpatnības orientācijas pētījumos), bet pēc 
desmit gadiem Maskavā aizstāvēja disertāciju par 
sarkanrīklīšu orientāciju, jau balstoties uz 2179 veikto 
eksperimentu rezultātiem (periodā no 1969. līdz 
1978.g.). Šajos gados palīdzēja arī citiem kolēģiem dažādu pētījumu veikšanā (Engures, Kaņiera ezeros 
un citur), piedalījies pirmā Latvijas ligzdojošo putnu atlanta (1980–1984) uzskaitēs, 1983. gadā veicis 
balto stārķu iezīmēšanu un izsekošanu aizkavējuma migrācijas apstākļos, periodā no 1984. līdz 1991. 
gadam piedalījies putnu uzskaitēs un riska zonu noteikšanā lidlauku teritorijās un to apkārtnē. Viens 
no LOB dibinātājiem 1985. gadā. No 1992. gada ar ģimeni dzīvo ASV, bet uztur kontaktus ar bijušajiem 
kolēģiem, regulāri apmeklē Latviju un tiekas ar ornitologiem.  

Jefims Kacs putniem Latvijā veltīja 30 dzīves gadus (1962–1992), šajā periodā nopublicēja 49 
zinātniskus un populāri-zinātniekus rakstus, piedalījies 18 ornitologu konferencēs. Plašākai publikai ir 
zināmas divas viņa sarakstītas populāri-zinātniskās grāmatas: “Kā migrē un orientējas putni” (1985) un 
“Putnu valoda” (1989), abas izdotas “Daba un mēs” sērijā (kopā 40 000 eks.).  


